
PROTOKÓŁ NR IX/2024 

 
z sesji Rady Powiatu w Parczewie przeprowadzonej w dniu 19 grudnia 2024 

roku pod przewodnictwem Pana Janusza Zielińskiego - Przewodniczącego Rady 

Powiatu w Parczewie 

 

Otwarcie obrad nastąpiło o godz. 1000. 

 

Ewidencja podjętych uchwał: 

 

1) IX/55/2024 Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia zmian w podziale środków 

finansowych pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w roku 2024 w Powiecie 

Parczewskim; 

2) IX/56/2024 Rady Powiatu w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w 

Parczewie na 2025 r. ; 

3) IX/57//2024 Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Podedwórze; 

4) IX/58/2024 Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów na 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie 

Powiatu Parczewskiego w 2025 r. ; 

5) IX/59/2024 Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2024; 

6) IX/60/2024 Rady Powiatu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

na rok 2024; 

7) IX/61//2024 Rady Powiatu w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

8) IX/62/2024 Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2025; 

9) IX/63/2024 Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Parczewie 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawy organizacyjne: 

2.1. stwierdzenie quorum, 

2.2. przyjęcie porządku obrad, 

2.3. przyjęcie protokołu VIII/2024 z sesji Rady Powiatu.   

3. Informacja Starosty z wykonania uchwał rady oraz działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Powiecie Parczewskim w 

roku szkolnym 2023/2024. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w podziale środków 

finansowych pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w roku 2024 w Powiecie 

Parczewskim. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Parczewie 

na 2025 r.  



7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Podedwórze. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów na 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie 

Powiatu Parczewskiego 

w 2025 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na rok 

2024.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej: 

11.1 omówienie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej wraz 

z objaśnieniami oraz autopoprawka wynikająca z uchwały nr 28/114/2024 

Zarządu Powiatu w Parczewie z dn.11 grudnia 2024 r. (dot. zał.7 i 8) 

1.2  przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych, 

1.3  przedstawienie opinii RIO, 

1.4  przedstawienie stanowiska Zarządu w sprawie opinii i wniosków komisji  

i radnych, 

1.5  dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

1.6  głosowanie nad uchwałą w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025: 

12.1 omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami oraz 

autopoprawka wynikająca z uchwały nr 28/114/2024 Zarządu Powiatu w 

Parczewie z dn. 11 grudnia 2024 r. (dot. zał. 1-6) 

12.2 przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych, 

12.3 przedstawienie opinii RIO, 

12.4 przedstawienie stanowiska Zarządu w sprawie opinii i wniosków komisji  

 i radnych, 

12.5 dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,  

12.6 głosowanie nad uchwałą budżetową. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych.  

14. Informacje przewodniczącego rady dotyczące zgłaszanych interpelacji i zapytań 

między sesjami oraz informacja o korespondencji skierowanej do rady. 

15. Zamknięcie obrad. 

  

 

 

Ad. 1 Otwarcie sesji. 

 Obrady IX Sesji otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Parczewie Janusz 

Zieliński witając Radnych, Zarząd Powiatu, Panią Skarbnik, Panią z obsługi rady i 

Panów informatyków. 

 

Ad. 2 Sprawy organizacyjne: 

a) Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że z ustawowego 

składu Rady Powiatu obecnych jest 15 radnych, co stanowi quorum uprawniające do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

b) Porządek obrad: 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś wnioski dot. zmiany porządku obrad? 



Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji złożył wniosek formalny o 

uzupełnienie porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie uznania za bezskuteczną 

skargę na Dyrektora ZDP w Parczewie w przedmiocie nieprawidłowości przy 

utwardzaniu drogi w m. Komarówka, gm. Sosnowica. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosek radnego B. 

Hawryluka o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Dyrektora ZDP w Parczewie. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie nowy porządek obrad. Wprowadzony projekt 

uchwały będzie rozpatrywany jako pkt. 13, kolejne przesuną się o jeden. 

Nowy porządek został przyjęty jednogłośnie. 

c) Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został wysłany Radnym i był 

wyłożony w biurze rady. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół nr VIII/2024 z sesji Rady Powiatu 

w Parczewie został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

Ad. 3 Informacja Starosty z wykonania uchwał rady oraz działalności zarządu w 

okresie międzysesyjnym. 

 

Starosta przedstawił informacje z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Radny B. Hawryluk: Chciałbym uzyskać informację od Pana Starosty odnośnie 

uchwały nr 26/101/2024 Zarząd Powiatu z dnia 20 listopada o uchyleniu stypendium 

jednej z uczennic. Wcześniej była uchwała z dnia 13 sierpnia 2024, gdzie w zał. jest 

13 uczniów, którym przyznano stypendium, natomiast 20 listopada Państwo 

zmieniliście tą wcześniejszą uchwałę uchylając liczbę porządkową 1. Czyli rozumiem 

to tak że uczennica wskazana pod tą 1 została pozbawiona stypendium. Z czego to 

wynika? 

 

Starosta: tu w pkt.8 poinformowałem, że Zarząd Powiatu zapoznał się z pismem 

dyrektora ZS w Parczewie dot. stypendium. Wynika to z tego, że w regulaminie 

stypendium jest pkt., że uczennica nie może pobierać stypendium z dwóch źródeł, a 

została zgłoszona do stypendium Starosty Parczewskiego i Prezesa Rady Ministrów. 

W związku z tym, że otrzymała stypendium Prezesa Rady Ministrów, musieliśmy 

wykreślić uczennicę z pobierania naszego stypendium. Wynika to z regulaminu.  

 

Radny B. Hawryluk: Rozumiem. A czy mógłby Pan rozszerzyć ten temat? Kiedy 

ona dostała stypendium? 

 

Starosta: Pierwszy raz dostała stypendium z ZS tj. ze swojej szkoły, czyli Starostwa 

Parczewskiego i w drugiej kolejności dyrektor zgłosił ją do stypendium Rady 

Ministrów i tam również uzyskała to stypendium. Kiedy otrzymaliśmy informację, że 

uczennica otrzymała to stypendium musieliśmy wstrzymać nasze stypendium stosując 

się do uchwały Rady Powiatu. 

 

Radny B. Hawryluk: a czy to nie było tak, że Stypendium premiera otrzymuje się za 

najwyższą średnia tylko i wyłącznie w szkole, a stypendium Starosty również za inne 

wyniki w nauce? To nie jest uczennica, która znacznie dużo wyróżnień szkole 



przyniosła w różnych konkursach i między innymi to było podstawą do tego, że 

daliście jej stypendium? 

 

Starosta: stypendium przyznano zgodnie z regulaminem przyznawania stypendium i 

te stypendium otrzymała. 

 

Radny B. Hawryluk:  w tym momencie nie było jeszcze tego Premiera? 

 

Starosta: dopiero dyrektor zgłosił ją do następnego stypendium, a my dostaliśmy 

informację, że dostała to stypendium, zgodnie z regulaminem wycofaliśmy się. 

 

Radny B. Hawryluk: Mam przed sobą tę uchwałę Rady Powiatu w sprawie tego 

regulaminu, na który się starosta powołuje i ona wyraźnie rozróżnia kwestie 

przyznania stypendium. A przyznanie stypendium Prezesa Rady Ministrów, bądź 

Komisji Edukacji Narodowej nie wyklucza przyznania niniejszego stypendium. 

Kolejny paragraf do otrzymania niniejszego stypendium. Uprawnienie? Są uczniowie, 

którzy, tu są wymienione przesłanki. Ale pod koniec w 9 paragrafie jest przepis 

szczególny, który mówi kiedy uczeń traci prawo do stypendium. I tu już nie jest 

wymieniona kwestia innego stypendium. Uczeń może utracić prawo do stypendium 

tylko, jeżeli został skreślony z listy uczniów, przeniósł się do szkoły, dla której powiat 

parczewski nie jest organem prowadzącym, albo zrzekł się prawa do stypendium. 

Jeżeli już przyznaliście państwo stypendium, to tylko w tych wypadkach możecie 

stwierdzić, że uczeń utracił prawo do stypendium. Więc poddaję to pod rozwagę 

zarządowi, bo tak jak zobaczyłem tą tabelkę ile ta dziewczyna została dostała tego 

stypendium to jest 200 zł. I to jest prawdopodobnie w klasie maturalnej, skoro do 

kwietnia. Wydaje mi się, że rozmawiamy dosłownie o listopadzie, grudniu i 4 

miesiącach 2025 r. Czyli mówimy o kwocie 1200 zł. Czy to naprawdę jest sens, 

stosować jakieś dziwne triki dla 1200 zł? Gdzie mówimy o przyszłości naszej 

młodzieży? To stypendium ma mobilizować, a nie deprymować. 

 

Starosta: To było konsultowane z naszym mecenasem? To nie jest kwestia dania 200 

zł, a kwestia dyscypliny finansów. Mamy opinię mecenasa i możemy wyjaśnić to 

panu na piśmie. To nie podlega dyskusji. 

 

Wicestarosta: Uzupełniając, myśmy tą sprawę analizowali dogłębnie, tak jak pan 

starosta zauważył. I podpieraliśmy się opinią pana mecenasa. Ale chcę zauważyć, że 

podobna sytuacja była kilka lat temu i przez niedopatrzenie i dyscyplinę finansów 

publicznych uczennica była zmuszona zwracać stypendium. Więc stosując się 

bezpośrednio do zapisów uchwały Rady Powiatu i biorąc pod uwagę zaistniałą 

sytuację na początku przyszłego roku, przedłożymy państwu projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę z wykreśleniem tego zapisu wykluczającego te dwie rzeczy. 

Także tutaj to nie jest nasza zła wola, tylko stosowanie się do zapisów prawa i uchwał 

przyjętych przez Radę Powiatu. 

 

Radny A. Wiśniewski: Znam ten temat i uważam, że nie powinny się nagrody dla 

uczniów wzajemnie wykluczać. Jeżeli jakiś uczeń osiąga dobre wyniki w nauce i 

reprezentuje szkołę, jest zaangażowany, to tak jak ze sportowcem: jak zdobył 1 złoty 

medal, a za 2 tygodnie drugi, to nikt mu tego pierwszego nie odbierze. Uważam, że 

należy zmodyfikować ten regulamin by uczniowie aktywni mogli być nagradzani 

przez powiat i inne instytucje. 



Przewodniczący Rady Powiatu: Będzie Plan pracy komisji oświaty i rozumiem, że 

pan ten projekt tam doprecyzuje? 

 

Radny A. Wiśniewski: Jak najbardziej, tylko że projekty uchwał może zgłaszać 

grupa radnych, ale oczekujemy, że taki projekt pojawi się ze strony starosty. 

 

Wicestarosta: Tak jak powiedziałem, taki projekt uchwały zostanie przygotowany 

biorąc pod uwagę zaistniałą sytuację. 

 

Radny B. Hawryluk: Dziękuję za zrozumienie i pomoc w tej kwestii. Natomiast 

prosiłbym też zarząd o rozważenie, rozumiem, że macie opinię pana mecenasa, ale 

myślę, że stosując się do chociażby do tego przepisu, który przywołałem, że 

przyznanie stypendium traci się tylko w tych ściśle określonych przypadkach, a ono 

było przyznane skutecznie. Państwo zmieniając swoją uchwałę z sierpnia zrobiliście 

coś takiego jakby prawo działało wstecz, co nie powinno mieć miejsca. Bo w 

listopadzie zmieniliście swoją własną uchwałę z sierpnia. A ona w sierpniu spełniała 

te warunki i w sierpniu jej przyznaliście, bo w tamtym czasie nie miała przyznanego 

tego stypendium Premiera, więc to moim zdaniem nie jest prawidłowe. Wiadomo, że 

jest pan mecenas, tylko prosiłbym, by poddać to pod rozwagę, żebyśmy tego 

argumentu nie traktowali, że się wzajemnie zarzucamy argumentami i kłócimy, bo 

wydaje mi się, że wszystkim nam na tym zależy. Dziewczyna faktycznie zasłużyła się 

na dwóch gruntach, pomimo licznych konkursów i dodatkowo uzyskała najlepszą 

średnią. To dlaczego ją krzywdzić i tylko z jednego tytułu dać jej stypendium jak 

zasłużyła na oba? 

 

Radny A. Wróblewski: Chodzi mi o pkt. 4 i 5 

 

Starosta: pełnomocnictwa projektantowi. On chce spełnić wszystkie wymogi 

dotyczące projektu dróg i tam jest pytanie, czy zarządca drogi  ma się wypowiedzieć. 

Zarząd Powiatu zlecając pełnomocnictwa. Ma się sam wypowiedzieć, czy wyraża 

zgodę. Chodzi tu o szczegółowość proceduralną. W związku z tym tam jest milcząca 

zgoda, żeby nie było zagmatwania sprawy. Chodzi o szczegółowość w podejściu do 

sprawy projektanta. 

 

 

Ad. 4 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Powiecie Parczewskim 

w roku szkolnym 2023/2024 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że kompleksowa informacja została wysłana na 

maila. Następnie powitał Pana Dyrektora LO w Parczewie- J. Świcia i zapytał czy są 

jakieś pytania. Z racji tego , że dokument był niekompletny na ostatnim posiedzeniu 

Sesji Rady Powiatu, został ponownie wysłany i na wniosek radnego A. 

Wróblewskiego dziś będzie przedmiotem dyskusji. 

 

Radny A. Wróblewski: analizując sprawozdanie, mam pytanie odnośnie 

przedmiotowych kółek przedmaturalnych. W ZS jest ich sporo, natomiast w LO tych 

kółek praktycznie nie ma. Z czego to wynika? Wracając do wspomnień z czasów 

szkoły średniej, bazowaliśmy na takich zajęciach i udawało się zdać maturę, a 

następnie dostać na studia. Dlaczego ten element jest pomijany w szkołach? Myślę, że 



jest to z korzyścią dla uczniów, bo nie pociąga za sobą kosztów. Jak Pan to wszystko 

ocenia? Czy będzie się Pan starał uaktywnić tą formę? 

 

 Dyrektor LO: Mogę powiedzieć tylko to, że te kółka są zawsze proponowane u nas 

w szkole. W tamtym roku była Pani Dyrektor prowadziła kółko z geografii i 

przygotowywała maturzystów. Ja mam kółko z informatyki, ale to dopiero w 3 klasie. 

Nauczyciele proponują te zajęcia, ale uczniowie być może są zmęczeni ilością godzin 

w szkole, bo te kółka mogą odbywać się dopiero po lekcjach. Po prostu nie 

przychodzą. Są to pojedyncze osoby i rozpoczyna się fajnie, a kończy tym, że nie ma 

chętnych i wygasza się takie zajęcia. 

W tym roku też proponowałem nauczycielom, żeby prowadzili te zajęcia 

pozalekcyjne. Na chwilę obecną są 4 kółka: j. hiszpański, informatyka, geografia, j. 

angielski.  

Radny A. Wróblewski: Mam pytanie odnośnie wyposażenia szkół w komputery. W 

zestawieniu widać, że w LO jest ich 53. Z tego uczniowie korzystają z 45, a z 8 

nauczyciele. A w ZS- 134, z 90 korzystają uczniowie. Z czego wynika ta 

dysproporcja? Czy nie ma większych potrzeb w Pana szkole? I gdzie te 44 komputery 

są wykorzystane? Proszę wyjaśnić jak to wygląda. 

 

Dyrektor LO: U nas jest 1 pracownia komputerowa. W bibliotece są 3 komputery 

ogólnodostępne. Pozostałe komputery są w salach lekcyjnych również dostępne dla 

uczniów. Nie ma jednak miejsca by zrobić drugą pracownię komputerową, bo są to 

koszty, choć chętnie bym widział taką drugą pracownię, ale na razie jest to 

niemożliwe, chyba że w ministerstwie pojawią się jakieś projekty. 

W ZS jest więcej tych komputerów, bo oni mają profil technik-informatyk, więc 

muszą mieć więcej tych komputerów. 

 

Starosta: W ZS wynika to ze specyfiki pracy szkoły i tego, że jest tam klasa technik-

informatyk i  dostępność tych komputerów jest większa. 

 

Radny A. Wróblewski: Chcę jeszcze poruszyć temat ilości wydawanych posiłków. 

W ZS jest ich 75, a w LO nie ma nawet kuchni.  Z czego to wynika? 

 

Starosta: Rozważaliśmy kwestię posiłków  w rozmowach z dyrektorami szkół i jest 

to problem w dostępności z korzystania z tych posiłków w LO. Bo młodzież byłaby 

zainteresowana, ale stołówka została zlikwidowana. Rozmawialiśmy i rozważaliśmy 

kwestię dostarczenia uczniom tych posiłków, tylko ceny jakie są proponowane przez 

zewnętrznych dostawców są wysokie. Myśleliśmy też o szpitalu, który gotowałby 

obiady i dowoził. Wówczas ceny przekraczałyby 3-krotną wartość obiadu w ZS. W 

szkołach nie są liczone koszty osobowe do wydawania tych posiłków, liczy się tylko 

sam wsad do kotła. Widzimy potrzebę uruchomienia stołówki w LO, ale wiąże się to 

z dostępnością bo młodzież musi przejść ze szkoły do szkoły. Chodzi też o przerwy, 

dostosowanie tego wszystkiego by młodzież mogła swobodnie korzystać z obiadów. 

Bo zainteresowanie jest i myślimy jak to rozwiązać. 20 zł kosztowałby obiad dla 

ucznia w LO, a 7 zł kosztuje dziś obiad dla ucznia w ZS. Ta cena jest zbyt drastyczna. 

 

Radny A. Wróblewski: Zwracam tylko uwagę , że 75 posiłków na szkołę, która liczy 

ponad 400 os. to jest b. mało. Są to koszty, bo przyjmuje się, że na 100 posiłków 

powinna być zatrudniona 1 os., a tu mamy 75 a ile Pań pracuje? Uważam, że jest to 

problem któremu trzeba się przyjrzeć i zwiększyć liczbę posiłków, jakoś zachęcić, bo 



wytworzyła się dziwna sytuacja. W internacie są 32 os. korzystające z posiłków. Ale 

odliczając te osoby wychodzi, że na całą szkołę tylko 40 os. korzysta z obiadów. Wg 

mnie jest to problem, że jest to tak mało uczniów. 

 

Radna A. Szewczyk: Przy okazji tej rozmowy chciałabym poruszyć ten temat, bo 

sama jestem rodzicem uczennicy, która uczęszcza do LO. Jest to problem, bo dzieci 

nawet nie mają gdzie kupić jakiegokolwiek pożywienia. Jeśli chodzi o posiłki słusznie 

zauważono, że mała ilość być może wynika z tego, że młodzież się odchudza, ale nie 

zmienia to faktu, że nie ma możliwości zakupu jakiejkolwiek drożdżówki czy 

przekąski. Jest tylko automat z kawą i herbatą, a uczniowie w trakcie lekcji nie mogą 

wychodzić poza teren szkoły. 

I tu może sugestia do Pana dyrektora, bo my jako rodzice dowiadywaliśmy się o 

automaty z przekąskami. 

 

Dyrektor LO: Jest automat z batonami. 

 

Radna A. Szewczyk: Chodzi mi o pożywniejsze przekąski, kanapki, bułki. Są firmy, 

które dostarczają do szkół. 

 

Przewodniczący Rady: Jest również firma na terenie Powiatu Parczewskiego. 

 

Radny A. Wiśniewski: Przysłuchując się dyskusji, również mam dziecko w LO i 

chodzi na obiady do ZS. Kwestia logistyczna wygląda tak, że na obiad można pójść 

po zajęciach. I z tego wynika mała ilość dzieci, które chodzą na obiady do stołówki w 

technikum. One na te obiady mogą pójść dopiero po zajęciach, ale wtedy najczęściej 

idą do domu i tam jedzą obiad. Więc tu jest problem logistyczny, bo gdyby 

zarezerwować jedną dłuższą przerwę na wyjście na obiady do ZS, to być może tych 

dzieci byłoby więcej. Choć znając zaradność młodzież  ¾ skierowałoby się do 

Biedronki a nie do ZS. 

Więc tu tak naprawdę nie ma rozwiązania idealnego, natomiast jeśli chodzi o ilość 

osób na stołówce gotującej obiady to wydaje mi się, że 1 os na 100 posiłków to trochę 

niedoszacowane, bo 1 os. chyba nie da rady. 

 

Radny A. Wróblewski: Taki jest standard. 

 

Radny A. Wiśniewski: W technikum pracują 2 os. przy wykonywaniu posiłków i 

wykonują 3 posiłki: 

Śniadanie-internat 

Obiad- internat i 2 szkoły 

Kolacja-internat 

Więc uważam, że przerostu zatrudnienia tu nie ma, natomiast małe ilości chętnych za 

obiady być może wynika z logistyki. Ale jak ktoś ma nastolatka w domu to wie o co 

chodzi ciężko zmusić do uczęszczania na stołówkę. 

 

 

 

 

 

 



Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w podziale środków 

finansowych pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w roku 2024 w Powiecie 

Parczewskim. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

 

 

W wyniku głosowania uchwała Nr IX/55/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w 

sprawie zatwierdzenia zmian w podziale środków finansowych pochodzących z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na 

zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 

roku 2024 w Powiecie Parczewskim została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w 

Parczewie na 2025 r. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Uwag co do treści uchwały nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania uchwała Nr IX/56/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w 

sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Parczewie na 2025 r została podjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Podedwórze. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Uwag co do treści uchwały nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania uchwała Nr IX/57/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. zmieniającej 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Podedwórze została 

podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów na 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie 

Powiatu Parczewskiego w 2025 r. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 



 

Wicestarosta przedstawił szczegóły projektu uchwały Rady Powiatu. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Uwag co do treści uchwały nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania uchwała Nr IX/58/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umów na świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na terenie Powiatu Parczewskiego w 2025 r. została podjęta 

jednogłośnie.  

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2024. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do Pani Skarbnik. 

 

Radny A. Wróblewski: Tutaj mamy w informacji, że są zwiększone dochody o 3 

miliony złotych, to są te pieniądze dodatkowe ekstra, które dostaliśmy, no ale pójdą 

na lokatę środków, prawda? Wobec tego, jak wygląda sytuacja jeśli chodzi o wolne 

środki na rok 2025 do dyspozycji powiatu?  

 

Pani Skarbnik: W tej chwili nie mamy żadnej lokaty, bo jak wiadomo mamy koniec 

roku, ulokujemy tylko te 3 miliony. Jeśli chodzi o wolne środki, to o stanie wolnych 

środków będziemy mogli dopiero mówić po sporządzeniu sprawozdań za rok 2024, 

czyli koło marca. Z tego co jest pewne, to wolnych środków, które są przeznaczone na 

rok 2025 do sfinansowania deficytu, to jest kwota 5.736 291,44 zł plus te 3 miliony. 

Jak szanowni radni przyjmiecie tę uchwałę i budżet, to kolejną zmianą w roku 2025 

będzie zmniejszenie tych środków wolnych, a w zamian wprowadzenie tych środków 

z lokaty. Także, te środki wolne są.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Uwag co do treści uchwały nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania uchwała Nr IX/59/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie 

zmiany budżetu powiatu na rok 2024 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na 

rok 2024. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do Pani Skarbnik. 

 

Radny A. Wróblewski: Może moje pytanie jest nie tyle co do Pani Skarbnik, co do 

Zarządu, bo jest tutaj dodatkowa w WPF inwestycja, wydatek w postaci audytu 



energetycznego w liceum. Z czego to wynika? To jest 36 tys. Z czego to wynika i do 

czego to będzie potrzebne w przyszłości? 

 

Starosta: Audyt będzie potrzebny do złożenia wniosku na termomodernizację 

budynków liceum. Dlatego kwota 36 tys. bo w tę kwotę również włączona jest 

aktualizacja inwentaryzacji pomieszczeń obecnie funkcjonującego liceum. Chcemy 

przygotować już szczegółowo ten audyt, żeby móc aplikować na te wnioski unijne, 

które będą ogłaszane.  

 

Radny A. Wróblewski: Które mogą być ogłaszane w następnym roku rozumiem? 

 

Starosta: Tak.  

 

Radny A. Wróblewski: W tym sprawozdaniu z placówek oświatowych mieliśmy 

wydatek prawie 70 tys. złotych na okna i drzwi w liceum ze środków własnych i to 

trochę budzi moją ciekawość, że szykujemy się do termomodernizacji, a tutaj 

wydajemy prawie 70 tys. ze środków własnych.  

 

Starosta: Wynikało to z bieżących potrzeb liceum. Jak państwo wiecie ta 

termomodernizacja może wystąpić w roku 2026 – 2027, to przez te trzy lata trudno 

było nie dopilnować żeby te pomieszczenia nie spełniały jakiegoś standardu. Także, 

tutaj to były bieżące potrzeby na które trudno było nie zareagować. Natomiast tutaj 

chcemy zrobić taki szczegółowy audyt, który będzie obejmował pomieszczeń poradni 

pedagogicznej, która tam się znajduje, plus jeszcze jakieś przemodelowania 

pomieszczeń, czyli wykorzystania piwnicy, stołówki, która tam była. Chcemy w tym 

zadaniu wykonać większe inwestycje. 

 

Radny A. Wróblewski: Jeszcze taka sprawa techniczna: czy te okna, które zostały 

już wymienione, czy one spełniają standardy, które powinny? 

 

Starosta: Tak, oczywiście spełniają dzisiejsze standardy.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Uwag co do treści uchwały nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania uchwała Nr IX/60/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej na rok 2024 została podjęta jednogłośnie.  

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

 

11.1. 

Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej wraz z autopoprawką. 

 

Radny A. Wróblewski: Chodzi mi o kwoty inwestycji, jeśli chodzi o drogę Uhnin-

Białka. 

 

Skarbnik: wynika ona z oszczędności poprzetargowych i na dotację od wojewody, 

bo podpisaliśmy 19 grudnia aneks do umowy. 



 

Radny A. Wróblewski:  jeśli zlecone są wcześniej dokumentacje, to są wówczas 

oszczędności. 

 

Skarbnik: Dlatego je zlecamy. 

 

Radny A. Wróblewski:  mamy inwestycję Jabłoń-Puchowa Góra. Tu jest 

przedstawiona kwota przeszło 1 900 000,00 zł rozłożona na 2 lata. 

 

Starosta: to nowa inwestycja, którego wyników konkursu jeszcze nie ma, ale 

złożyliśmy wniosek. 

 

Skarbnik: to zabezpieczenie wkładu własnego na tę inwestycję, a na dzień dzisiejszy 

nie ma jeszcze rozstrzygnięcia. To droga 1095L Jabłoń- Puchowa Góra. Jest to 

zabezpieczone na 2 lata. 1 990 610,00 zł zabezpieczony udział własny. 

 

Radny A. Wróblewski: Pytam, bo we wrześniu mieliśmy wykaz zadań 

inwestycyjnych i ta inwestycja była w wykazie jako 4 288 674,00 zł. Czyli tej 

inwestycji na razie nie ma? 

 

Skarbnik: Nie. 

 

Starosta: Część drogi jest zrobione. To jest odcinek który jest realizowany, część 

przez Gminę Jabłoń, część przez Gminę Podedwórze i trzeci brakujący. Odcinek 

Jabłoń-Puchowa Góra to nazwa zadania. Ono jest realizowane w 3 elementach. 

1900000,00 to kwota zabezpieczona na RFRD. Rozstrzygnięcie styczeń-luty. 

Złożyliśmy na to zadanie wniosek i nie wiemy, czy dostaniemy. Ale zabezpieczony  

jest wkład własny. 

 

Radny A. Wróblewski: Czyli taki jest przewidziany koszt odcinka? 

 

Starosta: Tak, to podobna sytuacja jak w zadaniu Uhnin-Białka, czyli zadanie 

realizowane w 3 elementach. 

 

Radny P. Denejko: Tam jest odcinek ponad 3 km. Wartość kosztorysowa, z tego co 

pamiętam to 7 700 000,00 zł., przy dofinansowaniu 50-70%. Ta propozycja w 

projekcie budżetu powiatu dotyczy tylko wkładu własnego, a nie ewentualnej dotacji 

wojewody. Te koszty inwestycyjne, które były już poniesione przez powiat 

parczewski i gminę Jabłoń to koszty ciągu dalszego tej planowanej inwestycji, czyli 

od drogi wojewódzkiej do mostu na kanale Wieprz-Krzna. To była 2 propozycja z 

Polskiego Ładu którą wykonywał Powiat Parczewski od Kanału Wieprz-Krzna do 

mostu na Zielawie i tam były podzielone wydatki Gminy Jabłoń, Powiatu 

Parczewskiego i Gminy Podedwórze i te kwoty, o których mówił pan Radny, dotyczą 

chyba tej inwestycji. Na dzień dzisiejszy czekamy na rozstrzygnięcie wojewody i 

mamy nadzieję, że ta inwestycja rozpocznie się w  przyszłym roku. 

 

Radny S. Langa: Proszę o uszczegółowienie koncepcji zagospodarowania i 

dokumentacji rewitalizacji zabytkowego zespołu dworsko-ogrodowego w Milanowie. 

Co będzie obejmowała ta dokumentacja? 

 



Starosta: Ta dokumentacja obejmuje przystosowanie istniejących budynków na 

pogotowie opiekuńczo-wychowawcze i przystosowanie całego terenu, całej działki, 

łącznie z placami zabaw, parkingami i drogą wjazdową. Także jest to kompleksowe 

zagospodarowanie całej działki. Wszystko odbywa się pod nadzorem konserwatora 

zabytków. I stad też problemy w realizacji tego zadania. 

 

Radny S. Langa: Tam była dwukrotnie robiona dokumentacja na rewitalizację tego 

zadania, tego obszaru. Pokrycie sali gimnastycznej było opracowane dwukrotnie. Czy 

będzie to ten sam wykonawca? 

 

Starosta: ogłosiliśmy przetarg i wykonawca na rekonstrukcję dachu został wyłoniony. 

Ale okazało się, tak jak mówiłem na poprzedniej sesji, że napór dachu powoduje 

rozsunięcie ścian o 18 cm i uniemożliwia to realizację. Należałoby przebudować cały 

dach, bo istniejący pod kątem konstrukcyjnym wymaga generalnego remontu. 

Odstąpiliśmy więc od tego. I przesuwamy te środki zwracając się do Polskiego Ładu  

o  zmianę z konstrukcji dachu na zagospodarowanie terenu. 

 

Radny A. Wróblewski:  Odnośnie Gminy Parczew to na rok 2025 praktycznie nie 

ma żadnej inwestycji. 

 

Skarbnik: Jest dokumentacja techniczna na Aleja Jana Pawła II. 

 

Radny A. Wróblewski:  Pan Burmistrz sugerował odnośnie tej dokumentacji, by 

była możliwość podziału tej inwestycji na 2 etapy. 

 

Starosta: Jak już będziemy mieli dokumentację, to będziemy mogli już w naborach ją 

ująć i dostosować do potrzeb jakie będziemy mieli, czy całościowo czy dzielić na 2,3 

etapy.  

 

Radny A. Wróblewski:  Chyba jeśli prowadzi to projektant? Chcę to uszczegółowić, 

żeby wiedzieć czy w tym kierunku wykonywanie tej dokumentacji będzie przebiegało.  

 

Starosta: Prawa autorskie ma projektant i jeżeli będziemy chcieli się do niego 

zwrócić o etapowanie, jeśli będzie taka potrzeba, to można. 

 

Radny A. Wróblewski:  Ważna sprawa, byśmy tę inwestycję wykonali. Bo była 

sugestia Pana Burmistrza, by ją etapować, skoro jest dofinansowanie 50%. To bardzo 

duże pieniądze i żeby nie było tak, że będziemy mieli wszystko gotowe, a okaże się, 

że współudziałowiec, tu gmina Parczew, może mieć kłopoty, żeby spełniać te warunki 

uczestnictwa w inwestycji. 

 

Starosta: Niedawno Pan radny mówił, że warto mieć dokumentację. A chcę 

przypomnieć, że jedna dokumentacja na Aleje Jana Pawła II przepadła. Wydaliśmy 

120 tys. zł i ta dokumentacja uległa przedawnieniu, zmieniły się warunki techniczne 

jeśli chodzi o drogi. Teraz jest decyzja na zrobienie drugiej dokumentacji. Mamy 

problem w ocenianiu, bo proszę zauważyć, że ogłoszone programy wiążą się z 

punktowaniem, czyli należy spełniać określoną punktację, by dostać dofinansowanie i 

te etapowanie na małe odcinki często wiąże się z tym, że jest  mało punktów ze 

względu na otaczający teren. Odpadamy punktacyjnie, bo inne powiaty łączą 



miejscowości, a my małe odcinki. Bo podchodzimy do realiów finansowych z racji 

naszej małości, a zawsze jest możliwość przerobienia dokumentacji na małe odcinki. 

 

 

11.2. 

Pani Samanta Lamczyk Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 19 grudnia 2024 r. Komisja jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej. 

 

Pan Adam Wiśniewski Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw 

Społecznych poinformował, że na posiedzeniu w dniu 19 grudnia 2023 r. Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej. 

 

11.3. 

Pani Skarbnik Powiatu odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie z dnia 27 listopada 2024 r. w sprawie zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie pozytywnie 

zaopiniował projekt ww. uchwały. 

 

11.4. 

Starosta Janusz Hordejuk poinformował, że do Zarządu Powiatu nie wpłynęły 

wnioski od komisji i radnych w związku z tym Zarząd nie zajmował stanowiska. 

 

11.5. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Pytań nie zgłoszono. 

 

11.6. 

Pytań co do treści uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej. 

W wyniku głosowania uchwała nr IX/61/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej została podjęta jednogłośnie. 

 

Starosta powiedział,  prognoza jest ambitna i zostanie zrealizowana. Podziękował 

wszystkim radnym za tak rzeczowe podejście do tematu. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025 

 

12.1.  

Skarbnik przestawiła projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025 

wraz z autopoprawką.  

 

Radny A. Wróblewski: Powiem szczerze, że przyglądając się temu budżetowi, który 

będziemy przyjmować na rok 2025 jestem trochę zawiedziony. Porównując budżet z 



2024 roku widać kolosalną różnicę jeśli chodzi o dochody, wydatki, nakłady 

inwestycyjne na drogi. Jeśli chodzi o rok 2024 dochody wynosiły 121 313 000,00 zł., 

wydatki natomiast 128 250 000,00 i dochody majątkowe były to 62 516 000,00, 

natomiast wydatki ponad 71 milionów. Biorąc teraz pod uwagę ten nasz budżet, gdzie 

dochód w tym budżecie  to 78 mln to różnica ponad 40 parę milionów złotych, z 

czego dochód majątkowy jest 20 554 000,00 zł., a w poprzednim było 62 mln. To 3 

razy mniejsze są dochody majątkowe, natomiast wydatki wiążą się z tymi dochodami. 

Pomoc między samorządami, jednostkami to 1 964 000,000 zł., a w poprzednich było 

dużo więcej, bo ponad 3 miliony. Natomiast wydatki to  83 333 641,00 zł. z czego 

wydatki inwestycyjne, transportowe to 21 683 931,59 zł. Porównując z zeszłym 

rokiem to też jest ponad 3 razy mniej. Patrząc z boku, budżet jest mało ambitny w 

porównaniu do roku 2024. Więc jaka jest tego przyczyna? Widzimy okrojenie tych 

wszystkich programów inwestycyjnych, a nowych naborów już nie ma. Środki zewn., 

tj. od Wojewody tu zmieniła się kwota dofinansowania, procent dofinansowania -50, 

czyli wracamy do tych „schetynówek”, które były poprzednio, także nie wygląda to z 

naszej perspektywy powiatu parczewskiego dobrze. Nie chcę iść w głęboką politykę, 

ale nie wygląda za dobrze ta sfera. Widać co się dzieje ze szpitalem. Takiej sytuacji 

nie było po prostu, jak było to było źle, ale jakoś było. Teraz już jest całkiem 

niedobrze, bo zaczyna brakować na podstawowe rzeczy, działania. Są takie 

wypowiedzi, że zaczyna brakować na płace. Szpital, to jest też jakiś wskaźnik tego, 

co  tutaj się dzieje. Nie wygląda to optymistycznie jeśli chodzi o przyszłość i jesteśmy 

pełni obaw, że po prostu może być jeszcze gorzej, a niestety tych rzeczy do zrobienia  

mamy jeszcze bardzo dużo. Jeszcze jeden aspekt, który tutaj nie jest brany pod uwagę 

- to nie ma środków unijnych. Nie ma uruchomionych środków unijnych, choć mija 

rok jak miały być uruchomione, ale ich nie ma. Jesteśmy w trudnej sytuacji i nie 

wygląda to dobrze. 

 Skarbnik: Wyjaśnię dlaczego  ten budżet jest niższy w tym roku niż w roku 2024. 

Mieliśmy w ubiegłym roku dwie bardzo duże inwestycje: jedna w Parczewie: Al. 

Zwycięstwa z Jasionką i Wierzbówką ponad 22 miliony; Dębowa Kłoda-Jabłoń-

Podedwórze około 13 milionów, ale tego nie ma już w tym roku, bo inwestycje są 

zakończone. Mamy jeszcze z Ładu te inwestycje, które są wpisane. Uważam, że 

budżet jest realny. Jak państwo radni widzą  nie finansowaliśmy deficytu kredytem. 

Mamy zaoszczędzone pieniądze, wolne środki. Mamy zabezpieczone pieniądze na 

wynagrodzenia, na ogrzewanie, na bieżące potrzeby pieniądze w budżecie są. Jak 

będą nabory to będą i inwestycje. Robimy dokumentacje i będziemy się starać o 

aplikowanie o te środki. 

Starosta: przyznaję rację Panu radnemu, że te środki inwestycyjne w poprzednich 

latach były zdecydowanie większe. Jak widział Pan w prognozie finansowej mamy 

możliwości finansowe w budżecie, że jeżeli te działania zarówno z Unii Europejskiej, 

jak i ze strony rządowej będą ogłaszane to finansowo jesteśmy przygotowani do tego, 

żeby partycypować o te środki. To jest ważne.  



Poruszył Pan też problem służby zdrowia i drogownictwo, ale jest również problem w 

oświacie i też to dostrzegamy. Dokładamy coraz więcej z budżetu do oświaty. 

Natomiast demograficznie tej młodzieży mamy coraz mniej. Są to problemy chyba 

wszystkich samorządów na wschodniej ścianie, gdzie demografia niestety działa na 

naszą niekorzyść.   

Jedyne z pozytywnych rzeczy jest to, że przygotowanie tego budżetu nie było aż tak 

skomplikowane, jak w  poprzednich budżetach, jeśli chodzi o możliwość 

dysponowania środkami. 

Chciałem podziękować  Pani Skarbnik i całemu zespołowi. Warto zauważyć, że te 

środki dla samorządów trochę nas wzmocniły. Nawet ta „kroplówka” 3 - milionowa o 

której mówimy spowodowała, że ten budżet było łatwiej zmontować i nie musieliśmy 

robić drastycznych cięć. W naszych działaniach to, co wspomniała Pani Skarbnik 

płace i wszelkie bieżące działalności w tym budżecie, w  funkcjonowaniu powiatu są 

zabezpieczone. Tak pesymistycznie do tematu bym nie podchodził.  

Wicestarosta: Wiele inwestycji zostało zakończonych w tym roku. Cały czas 

zgłaszamy wnioski do naborów. Wracając do przewozów autobusowych to o dwie 

linie zostały rozszerzone. Tym samym wychodzimy naprzeciw m.in. Pana 

oczekiwaniom, które Pan wielokrotnie przedstawiał w swoich wnioskach do budżetu. 

Spoglądając  na pewne wydatki inwestycyjne i pozostałe ten budżet jest realny. 

Opóźnień drogowych w pięć lat nie nadrobimy. Chciałbym Pana prosić, żeby Pan 

zerknął jakie budżety były w latach 2018, 2019 czy 2020 i porównał ten budżet do lat 

wcześniejszych, a nie wtedy,  gdy był bum inwestycyjny we wszystkich powiatach.  

Przewodniczący Rady Powiatu: a dla naszego Powiatu nie było nic. 

Radny Wróblewski: Chciałbym zapytać się Pani Skarbnik o jedną kwestię 

techniczną. Została zmieniona formuła przyznawania tych dotacji oświatowych. Bo 

już nie ma wydzielonej tej subwencji oświatowej.  

Jak Pani to ocenia? Czy będzie łatwiej czy będzie więcej tych pieniędzy? 

Skarbnik: Pieniędzy w tym nowym rozdaniu jest więcej. Zmieniły się zasady jeśli 

chodzi o udziały w podatkach dochodowych z PIT-u i CIT-u. W starej ustawie była to 

kwota 10,25 % od wpływów z podatku dochodowego od osób fizycznych. Teraz jest 

2% dochodów  podatkowych, czyli od tego ile wpłynie dochodów z podatku. Nie ma 

żadnych zniżek i mimo, że jest procent niższy, ale kwotowo jest więcej. CIT był 1,4, 

to w tej chwili jest 1,7 od dochodów. Tu jest wzrost.. My na tej nowej ustawie 

podatkowej zyskaliśmy ok. 5 796 000,00. Tyle jest więcej niż przy starej ustawie. 

Ale już teraz nie ma subwencji oświatowej, bo w tej chwili są tylko udziały w 

podatkach dochodowych PIT i CIT i należne dochody z tytułu subwencji ogólnej 

razem i rezerwa w dochodach JST. Takie są cztery wskaźniki. 



Natomiast jeśli chodzi o subwencję oświatową to jako takiej nie ma, ale są tu 

potrzeby finansowej korekty. To są subwencje w tych dochodach ogólnie na poziomie 

tego roku, a dokładamy w tym roku ok 3 mln zł do oświaty. 

Starosta: Samorządy znów zaczynają się „samo rządzić” i zmiana finansowa 

powoduje, że dzisiaj te środki są w naszej kwestii i możemy nimi bardziej 

dysponować. 

To, co powiedziała Pani Skarbnik, że jest to powrót do takiej sytuacji, której bardzo 

wszyscy byśmy chcieli. Żebyśmy tutaj na dole, mogli decydować o naszych 

potrzebach i naszych możliwościach, a nie centrala na górze. Nawet składanie 

dzisiejszych wniosków do RFRD, tu widzimy jasną i czytelną informację. To o czym 

państwu mówiłem, są określone punkty za określone rzeczy. Można się odwołać od 

tej całej procedury, czyli ten podział tych środków może jest mniejszy na razie, ale 

jeżeli będą większe, to na pewno będziemy się starać. Jest on bardziej czytelny w 

przeciwieństwie do tego, co działo się wcześniej, gdzie niestety na wyniki Polskiego 

Ładu nie mieliśmy wpływu, nie mogliśmy się odwołać, nie mieliśmy oceny. Dlatego 

tak a nie inaczej zostaliśmy potraktowani. 

Dla mnie palącym przykładem jest to, że jeden z powiatów z działania covidowego 

dostał na przenośną ślizgawkę, a powiat parczewski nie dostał na szatnię w szpitalu w 

covidzie. Następnym bolącym przykładem jest to, że Powiat  Parczewski nie mógł się 

doprosić respiratora do szpitala, a w sąsiednim powiecie szpital był zawalony 

łóżkami, rentgenami. Po wczorajszej wizycie Wicewojewody patrząc na to, jak 

zostały desygnowane te środki przekazano z magazynów w Radzyniu Podlaskim 50 

łóżek, przenośne rentgeny, stojaki do kroplówek, 400 koców. O co myśmy prosili, a 

tam leżały od paru lat w  magazynach niewykorzystane. Są to rzeczy, które nas bolą 

jako samorządowców. Bo tak samo chorowali ludzie w Parczewie, czy Radzyniu 

Podlaskim czy innych miejscowościach. Są to rzeczy, które dziś nie mają już miejsca, 

a powinniśmy wszyscy dążyć do tego, by była jasność i przepływ tych środków. By 

było to jak najbardziej czytelne. 

 

Radny S. Langa: Na tym samo rządzeniu w samorządach tracimy, bo mieliśmy 

dochody majątkowe rzędu 62 milionów, a na 2025 rok mamy 20,5 miliona złotych. 

Także to samo rządzenie niekoniecznie nam dobrze wychodzi. 

 

Wicestarosta: Pan zobaczy, jakie inwestycje były realizowane w poprzednim roku i 

które będą kończone i wtedy wyjdzie się Panu fajny wynik. 

 

 

12.2.  

 

Pani Samanta Lamczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 19 grudnia 2024 r. Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu powiatu na 2025 r.  

Pan Adam Wiśniewski Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw 

Społecznych poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 19 grudnia 2024 r. Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu powiatu na 2025 r. 

 

 

 



12.3.  

Pani Skarbnik odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie z  27 listopada 2024 r. w sprawie zaopiniowania 

przedłożonego przez Zarząd Powiatu Parczewskiego projektu uchwały budżetowej na 

2025 r.  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie pozytywnie 

zaopiniował projekt uchwały budżetowej na rok 2025.  

 

12.4.  

Starosta Janusz Hordejuk poinformował, że do Zarządu Powiatu nie wpłynęły 

wnioski od komisji i radnych w związku z tym Zarząd nie zajmował stanowiska. 

 

12.5.  

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

 

12.6.  

 Pytań co do treści uchwały nie zgłoszono.   

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2025.  

 

W wyniku głosowania uchwała nr IX/62/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r.  w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2025 została podjęta jednogłośne.  

 

Starosta w imieniu Zarządu Powiatu podziękował za przyjęcie uchwały budżetowej, 

za obdarowanie przez radnych Zarządu kredytem zaufania. Jest przekonany, że to 

ambitny i realny budżet, który uda się zrealizować, a nawet do końca roku 

powiększyć, jeżeli będą takie możliwości. Zadeklarował, że jako Zarząd ze swojej 

strony zrobią wszystko, żeby ten rok zamknąć jeszcze nadwyżką. 

Starosta podziękował bardzo Pani Skarbnik i całemu Wydziałowi Budżetu i Finansów 

za ogrom pracy, ponieważ stworzenie tego budżetu i praca z zarządem to ciężkie 

wyzwanie.  

 

 

Ad. 13. Przyjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Parczewie 

 

Przewodniczący Rady Powiatu: O przedstawienie stanowiska komisji  poproszę 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Radny B. Hawryluk: Przedstawię po krótce treść skargi, gdzie skarżący nie był 

zadowolony z wykonania utwardzenia nawierzchni na drodze w miejscowości 

Komarówka, gm. Sosnowica. Dało się rozpoznać trzy problemy: pierwszy - i na tym 

debatowaliśmy: Czy można używać do tego typu prac kruszywa. Szybko przeszliśmy 

do ustalenia, że można, że jest to zgodne z przepisami. ZDP nie występuje jako 

przedsiębiorca w tym zakresie i jest to dopuszczalne. Druga problematyczna kwestia 



wykonania to skarżący poruszał takie kwestie, że nie należycie utwardzone, że to jest 

ruchome, że wypada spod kół. Jako komisja ustaliliśmy, że po prostu skarga została 

wniesiona w trakcie realizacji tych prac przed zamierzonym dokończeniem. Pani 

dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych przekazała nam, że i tak planowane było 

wykonanie wierzchniej warstwy z tzw. klińca, a pokruszony beton miał stanowić 

tylko podbudowę na tym gruncie. Miało być to wykonane na wiosnę. I to w ocenie 

komisji przemówiło za niezasadnością tej skargi, ponieważ ta praca nie była 

wykonana. I to nie miało być tak pozostawione. Natomiast najbardziej 

problematyczną kwestią wynikająca z tej skargi były zanieczyszczenia, które 

widzieliście państwo na zdjęciach załączonych do skargi. Zanieczyszczenia, śmieci, 

były tam jakieś tynki, jakieś pręty, nawet metalowe, kawałek deski było widać. 

Mieliśmy taką realną trudność wynikającą z tego, że de facto skarga do Komisji, do 

mnie jako przewodniczącego została przekazana 4 grudnia, a jak się okazało w  tym 

samym dniu, ta droga została już pokryta klińcem tego samego i kolejnego dnia, więc 

to wydłużyło trochę prace komisji, bo chcieliśmy maksymalnie należycie zbadać stan. 

W dniu 11 grudnia dokonaliśmy wizji lokalnej, więc nie mieliśmy możliwości 

naocznie zobaczyć jak to wyglądało wcześniej, czy te zdjęcia nie odzwierciedlały 

jakiegoś wyrywkowo fragmentu, ale uzyskaliśmy informację w trakcie posiedzenia, 

że prowadzona jest niezależna kontrola przez Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska i tam inspektorzy byli na miejscu, przed nawiezieniem tego klińca, więc 

oni mogli obiektywnie obejrzeć stan tej drogi i zbadać, zanim ta wierzchnia warstwa 

została nawieziona. Uznaliśmy dlatego, że koniecznym jest wstrzymanie się z 

podjęciem decyzji przez Komisję do czasu, aż uzyskamy protokół z tej kontroli. Z 

tego właśnie względu, że osoby kontrolujące widziały po prostu tą drogę w takim 

stanie, którego my nie mogliśmy zobaczyć przed nawiezieniem klińca, czyli 

zbliżonym stanie do tego prawdopodobnie, który skarżący zobrazował na fotografiach 

i z tego protokołu kontroli.  

Protokół kontroli otrzymaliśmy w piątek, on dopiero wpłynął do ZDP. Zwołałem 

kolejne posiedzenie na wtorek i tu już mogliśmy bazować na kompletniejszej wiedzy. 

Niezależnie od tego uzyskaliśmy informację, że pani dyrektor zleciła pracownikowi 

wykonanie uprzątnięcia tych elementów z których skarżący był niezadowolony i 

nagranie filmu z całej drogi, by udokumentować, że już tych śmieci tam nie ma. 

Uzyskaliśmy od pani dyrektor screeny z tego filmu, który również przedstawiały już  

stan czysty. W trakcie tej wizji, którą sami zrobiliśmy, tuż  po nawiezieniu tej 

wierzchniej warstwy również wykonaliśmy zdjęcia, które państwo otrzymaliście. Jako 

komisja, choć cała rada podejmuje decyzję w przedmiocie ustalenia zasadności bądź 

niezasadności skargi, nasza komisja rekomenduje uznanie tej skargi za bezzasadną. 

Natomiast to nie znaczy, że my jako komisja, no nie widzieliśmy na tych zdjęciach 

tych zanieczyszczeń. Każdy je widział. Tutaj podjęliśmy taką inicjatywę na 

posiedzeniu komisji. Poprosiliśmy panią dyrektor ZDP o wprowadzenie takiej 

praktyki, żeby przy tego typu pracach w przyszłości, bezpośrednio po ich wykonaniu, 

dokumentować  wszystko zdjęciami. Jako komisja uważamy, że będzie pozwalało to 

w przyszłości, gdyby takie nieprawidłowości były zgłaszane będziemy mieli 

jaśniejszy obraz sytuacji i w momencie wykonania tej drogi mamy obraz jak 

wyglądało wykonanie tej drogi, a na pewno będzie to działało mobilizująco na 

pracowników ZDP. Więc zauważamy tu dwa pozytywne aspekty. Pani Dyrektor 

zapewniła, że będzie wykonywać takie fotografie Wiadomo, że z tego układu to jaką 

funkcję pełni tutaj taka prośba do zarządu, żeby może powielić tę naszą prośbę czy 

egzekwować tego typu ustalenia, bo wydaje się to po prostu słuszne. Także 

rekomendacja jest taka, żeby uznać tę skargę za bezzasadną. Natomiast jeżeli 



możemy coś w przyszłości dopracować, żeby uniknąć tego typu skarg to również 

jesteśmy  za tym. 

 

Radny A. Wróblewski: Uważam, że ta inwestycja powinna być jak najszybciej 

wykonana po tej skardze w taki sposób jak należy, bo patrząc na te zdjęcia, ja nie 

życzę nikomu, żeby przez ileś miesięcy jeździł po takiej drodze, gdzie jest tych 

elementów stałych, dużych i nie można jeździć samochodem. Myślę, że to uciążliwa 

rzecz i trochę ten człowiek pozytywnie zareagował bo ktoś tam będzie się 

potencjalnie przemieszczał po tej dosyć nierównej drodze.  

 

Radna A. Szewczyk: Z racji tego , że jestem członkiem komisji, chcę uzupełnić, że 

jeśli chodzi o te nieczystości, śmieci to Pani dyrektor oświadczyła, że pracownicy 

sprzątali. Był to zaledwie jeden woreczek śmieci. Także to nie była kompleksowo 

zaśmiecona droga, tylko przed wysypaniem tego kruszywa zostały zabrane śmiecie. 

Ważną i kluczową informacją dla radnych jest to, że Pani dyrektor takim kruszywem 

wysypywała jeszcze inne drogi powiatowe. W uzasadnieniu państwo mają, w których 

miejscowościach i nikt z mieszkańców nie zgłaszał żadnych uwag odnośnie 

zaśmiecenia. Ponadto skarżący czekał dwa miesiące by zgłosić tę skargę. Także 

wspólnie z komisją uznaliśmy, że czekał długo. 

 

Starosta: Skarga w dużej części dotyczyła zdjęć śmieci co zostało udokumentowane 

przez skarżącego. Było to w trakcie wykonywania poprawy drogi. Chcę państwu 

uzmysłowić, do czego doszliśmy jako samorządowcy. Osoba podająca nazwisko, imię 

i adres, który nie istnieje wykonała parę zdjęć rozesłała je do 5 instytucji. Te 

instytucje rozesłały dalej. Śmieci, które ktoś wysypał, bo te worki leżały, a  jeszcze 

obok także inne i to nie były nasze śmieci, spowodowały, że dwukrotnie zbierała się 

komisja, pojechała tam na miejsce, pojechał inspektor ochrony środowiska. 

Przeprowadzili szczegółową kontrolę. Pani inspektor musiała osobiście, bo mówiła że 

takie są naciski na nią, że musi to sprawdzić, bo ktoś rozsypał parę śmieci. Myśmy 

zrobili ten remont i myślę, że wszyscy są dzisiaj zadowoleni, bo to co zauważył pan 

przewodniczący komisji te zdjęcia zostały zrobione w trakcie wykonywania 

inwestycji. Najpierw był wysypany gruz, który został, dla uszczegółowienia, 

pozyskany z  miejscowości Jasionka, Wierzbówka i z Al. Zwycięstwa. Chodziło o 

skruszone krawężniki i kostkę brukową. I po tym miał być usypany tłuczeń, o którym 

tutaj pan przewodniczący mówił. Czyli celem było poprawienie jakości drogi 

gruntowej, a efekt tego to zaangażowanie tylu ludzi i instytucji, bo anonim przesłał 

skargę. Ta osoba nie istnieje. Adres i dane są nieprawdziwe, nie istnieją. Jest to 

absurdalne.  

 

W wyniku głosowania uchwała nr IX/63/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r.  w sprawie  

rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Parczewie została 

podjęta jednogłośne.  

 

Ad. 16 Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny A. Wróblewski: W nawiązaniu do wypowiedzi dyrektora SPZOZ w 

Radzyniu Podl. w jednej z gazet składam wniosek o szczegółową pisemną informację 

o sytuacji płatniczej SPZOZ w Parczewie. Proszę o wyszczegółowienie grup 

zawodowych i kadr zarządzających oraz konkretnych kwot i miesięcy zaległości. 

Panie Przewodniczący, wniosek składam na Pana ręce. 



 

Przewodniczący Rady Powiatu: Przekazuję bezpośrednio wniosek radnego A. 

Wróblewskiego na ręce Pana Starosty. 

 

Ad. 17 Informacje przewodniczącego rady dotyczące zgłaszanych interpelacji i 

zapytań między sesjami oraz informacja o korespondencji skierowanej do rady. 

 

Nie wniesiono. 

 

Ad. 18 Zamknięcie porządku obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Janusz Zieliński 

podziękował obecnym i zamknął obrady IX Sesji VII Kadencji Rady Powiatu w 

Parczewie. 

 

Zamknięcie obrad nastąpiło o godz. 1223. 

 

Protokolant: 

/-/Elżbieta Jawoszek 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

/-/Janusz Zieliński 

 

 

 

 

 


